



*Leveraging the untapped potential of culture and creative industries*

Creative Entrepreneurs ACTing FOR the future MEDiterranean  
(CREACT4MED - 2020-2023)

- Culture and creative industries community building, grants to entrepreneurs and training

Launched in March 2020, the overall objective of CREAT4MED is to ***enhance the role of culture and creativity as a vector for employment and resilience*** in South Med eight partner countries through untapping the potential of the cultural and creative industry (CCI) to create economic value, enhance growth, create decent jobs and foster social inclusion. In doing so, a special emphasis is dedicated to youth and women.

The following **countries are eligible**: Algeria, Egypt, Jordan, Israel, Lebanon, Morocco, Palestine and Tunisia.

- Actions

**Mapping of CCI ecosystem in eight partner countries** in order to increase knowledge on the CCI ecosystem and its potential to create economic, social and cultural values in target countries;

**Designing and implementing the South MED Creative Youth and Women Training and Mentoring Academy** in order to build capacities of (future) young and female entrepreneurs active in CCI in target countries;

**Designing and implementing the South MED Creative Youth and Women Programme** in order to financially support (**sub-grants**) 24 creative entrepreneurs/projects and 8 business incubators in the region.

**Awareness-raising and community building** in order to ensure increased sustainability and interconnectivity of CCI projects/business initiatives, entrepreneurs, NGOs, start-ups, MSMEs (MED CCI HUB).

- Budget: NA

- Know more / Contacts

The project is implemented by a **consortium formed of** : IEMed (European Institute of the Mediterranean); BUSINESSMED (Union of Mediterranean Confederations of Enterprises); FEPS Business Incubator, Cairo University; IED (Institute of Entrepreneurship Development)

Website : <https://euromed-economists.org/creact4med/>



*Capitaliser sur potentiel de la culture et des industries créatives*  
**CRreative Entrepreneurs ACTing FOR the future MEDiterranean**  
**(CREACT4MED -2020-2023)**

- **Appui au développement des communautés de culture et d'industries créatives, subventions aux entrepreneurs et formation**

Lancé en mars 2020, l'objectif du programme CREAT4MED est de renforcer le rôle de la culture et de la créativité en tant que vecteur d'emploi et de résilience dans huit pays partenaires du Sud Méditerranéen en exploitant le potentiel de l'industrie culturelle et créative (ICC) pour créer de la valeur économique, renforcer la croissance, créer des emplois décents et favoriser l'inclusion sociale. Ce faisant, un accent particulier est mis sur les jeunes et les femmes.

Les pays suivants sont éligibles: l'Algérie, l'Égypte, la Jordanie, Israël, le Liban, le Maroc, la Palestine et la Tunisie.

- **Actions**

**Cartographie de l'écosystème CCI dans huit pays partenaires** afin d'accroître les connaissances sur l'écosystème des ICC et son potentiel à créer de la valeur économique, sociale et culturelle dans les pays cibles;

**Conception et mise en œuvre de l'Académie de formation et de mentorat pour les jeunes et les femmes créatives du Sud Méditerranéen** visant à renforcer les capacités des jeunes et des femmes (futur-e-s) entrepreneur-e-s actif(f-ve)s dans le secteur des ICC;

**Conception et mise en œuvre du programme South MED Creative Youth and Women** afin de soutenir financièrement (subventions) 24 entrepreneurs / projets créatifs et 8 incubateurs d'entreprises dans la région.

**Sensibilisation et renforcement des communautés** visant à d'assurer une durabilité et une interconnectivité accrues des projets ICC, des initiatives commerciales, des entrepreneurs, des ONG, des start-ups et des MPME (MED CCI HUB).

- **Budget:** N / A

- **En savoir plus**

Le projet est mis en œuvre par un consortium formé de: IEMed (Institut européen de la Méditerranée); BUSINESSMED (Union des confédérations méditerranéennes d'entreprises); FEPS Business Incubator, Université du Caire; IED (Institut de développement de l'entrepreneuriat)

Site Internet : <https://euromed-economists.org/creact4med/>